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Posėdis įvyko 2024 m. kovo 28 d. 16.00–16.15 val. 

Posėdžio pirmininkas – Peticijų komisijos pirmininkas Vilhelminas Janušonis. 

Posėdžio sekretorė – Peticijų komisijos sekretorė Kristina Drevinskaitė. 

Dalyvavo visi Peticijų komisijos nariai – Jūratė Jovaišienė, Vladas Linkevičius, Igoris 

Malinauskas (Peticijų komisijos pirmininko pavaduotojas), Šarūnas Varna. 

Kvorumas sudarytas. 

Komisijos posėdis buvo organizuojamas Pasvalio rajono savivaldybės administracijos 

mažojoje salėje, daromas vaizdo ir garso įrašas, transliuojama tiesiogiai Youtube kanale. 

 

DARBOTVARKĖ. Svarstymas dėl piliečio M. K. kreipimosi „Peticija dėl dviračio 

vežimosi miesto, rajono ir tarpmiestiniuose, priemiestiniuose autobusuose“ pripažinimo peticija. 

 

SVARSTYTA. Visi komisijos nariai patvirtino, kad yra susipažinę su pateikta medžiaga. 

Jūratė Jovaišienė nurodė, kad: 

1) vadovaujantis Lietuvos Respublikos peticijų konstitucinio įstatymo (toliau – 

Įstatymas) 8 straipsnio 3 dalies 4 punktu, kreipimesi turi būti nurodoma institucija, kuriai teikiamas 

kreipimasis. Komisijos narė pabrėžė, kad kreipimasis į visas savivaldybes nėra kreipimasis į 

konkrečią instituciją;  

2) Įstatymo 7 straipsnio 1  dalyje numatyta, kad kreipimusi gali būti prašoma ar 

siūloma spręsti kitą ne tik pareiškėjui, bet ir visai visuomenei ar jos daliai svarbų klausimą; 

3) Įstatymo 12 straipsnio 2 dalies 4 punkte nurodoma, kad kreipimasis 

nepripažįstamas peticija, jeigu pateiktam prašymui ar siūlymui tenkinti nereikia priimti, pakeisti, 

papildyti ar pripažinti netekusiu galios norminio teisės akto. Jūratė Jovaišienė priminė, kad yra 

Keleivių ir bagažo vežimo Pasvalio rajone vietinio (miesto ir priemiesčio) susisiekimo maršrutais 

taisyklės, patvirtintos Pasvalio rajono savivaldybės tarybos 2023 m. gruodžio 20 d. sprendimu Nr. 

T1-358 „Dėl Keleivių ir bagažo vežimo Pasvalio rajone vietinio (miesto ir priemiesčio) 

susisiekimo maršrutais taisyklių patvirtinimo“ (toliau – Taisyklės), kurio 45 punkte įtvirtinta 

nuostata, kad dviračiai gali būti vežami autobuso viduje ar išorėje specialiai tam įrengtose ir 

pažymėtose vietose arba autobuso bagažo skyriuje kaip bagažas. Šiuo atveju nereikia priimti, 

pakeisti ar papildyti norminio teisės akto. 

Šarūnas Varna, Igoris Malinauskas, Vladas Linkevičius pritarė Jūratės Jovaišienės 

nuomonei. Igoris Malinauskas nurodė, jog nemato priežasties kodėl turėtų būti kreipimasis 

pripažintas peticija, kadangi Taisyklių 45 punkte aiškiai numatytas leidimas vežtis dviratį bagaže 

ar specialiai tam numatytoje vietoje. 

Jūratė Jovaišienė papildė, kad kreipimasis turi būti aktualiu klausimu, besikreipiantys 

asmenys turėtų pasidomėti konkrečioje savivaldybėje galiojančiais teisės aktais. Šiuo atveju 

Pasvalio rajono savivaldybėje tai nėra aktualus klausimas, kadangi yra numatyta galimybė dviratį 



vežti autobuso viduje ar išorėje specialiai tam įrengtose ir pažymėtose vietose arba autobuso 

bagažo skyriuje kaip bagažą. 

Vilhelminas Janušonis pritardamas nurodė, kad kreipimasis neatitinka Įstatyme nurodytų 

kreipimosi pripažinimo peticija nuostatų, nepaminėtas Pasvalio rajonas ir Pasvalio autobusų 

parkas, nepasidomėta esama rajono situacija. 

Posėdžio pirmininkas pasiteiravo Juridinio ir personalo skyriaus specialistės Kristinos 

Drevinskaitės nuomonės dėl svarstomo klausimo. Kristina Drevinskaitė nurodė, kad piliečio 

kreipimasis atitinka formos, turinio, pateikimo reikalavimus, kad galėtų būti pripažintas peticija, 

tačiau abejojama ar tai yra ne tik pareiškėjui, bet ir visai visuomenei ar jos daliai svarbus klausimas. 

Taip pat priminė, kad nepripažinus kreipimosi peticija, vadovaujantis Įstatymo 12 straipsnio 3 

dalimi, Peticijų komisija, priėmusi motyvuotą sprendimą nepripažinti kreipimosi peticija, 

sprendžia dėl šio kreipimosi perdavimo ar persiuntimo nagrinėti kitų teisės aktų nustatyta tvarka. 

Jūratė Jovaišienė pažymėjo, jog jos nuomone, kreipimesi turėtų būti aiškiai ir konkrečiai 

nurodyta institucija į kurią kreipiamasi ir norminis aktas dėl kurio kreipiamasi. 

 Igoris Malinauskas pabrėžė, kad nėra pagrindo svarstyti klausimo dėl dviračio vežimo, 

kadangi Taisyklių 45 punkte aiškiai nurodytos dviračio vežimo taisyklės. 

Jūratė Jovaišienė nurodė, kad nei vienas pasvalietis nesikreipė į Pasvalio autobusų parką 

dėl to, kad būtų nepriimtas jo dviratis į autobusą. 

 Šarūnas Varna priminė, kad šio posėdžio metu reikia nuspręsti dėl kreipimosi pripažinimo 

peticija, o nusprendus ją priimti būtų galima svarstyti jos turinį. 

 Vilhelminas Janušonis nurodė, kad Taisyklių 45 punkte nurodyta dviračio vežimo taisyklė 

apima dviražio vežimą su laikikliais ir be laikiklių, bagažinėje ir ne bagažinėje. 

 Kristina Drevinskaitė papildė, jog šis kreipimasis labiau asmeninio pobūdžio, pasirašytas 

vieno žmogaus, visuomenėje jokių pageidavimų šia tema neteko girdėti. 

NUTARTA. Vadovaujantis Lietuvos Respublikos peticijų konstitucinio įstatymo 12 

straipsnio 2 dalies 3 ir 4 punktais, M. K. kreipimosi „Peticija dėl dviračio vežimosi miesto, rajono 

ir tarpmiestiniuose, priemiestiniuose autobusuose“ nepripažinti peticija. 

 

 

 

Posėdžio pirmininkas       Vilhelminas Janušonis 

 

 

 

Posėdžio sekretorė        Kristina Drevinskaitė 


